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立法动态 Legislation 

滥用知识产权反垄断规制指南初稿完成 

2015 年 10 月 22 日，经过国家发展和改革委员会（“国家发改委”）4 个多月的起草工作，

《滥用知识产权反垄断规制指南》（“《指南》”）的草案初稿已经完成，从 23 日起将进入

大规模征询意见阶段，并将争取在明年 6 月之前正式出台。目前由于“专利蟑螂”肆无忌惮

的滥诉，使全球智能制造业在诉讼泥潭中疲于应对，而《指南》将专门给出若干考量因素对

这种现象进行制衡。《指南》的制定和出台，有利于进一步明确知识产权滥用反垄断规制的

具体规则，增进执法的透明度，使知识产权领域的反垄断执法更加规范化和精细化。 

详细信息： 

http://www.vipzhuanli.com/news/rdzx/341.html 

 

The First Draft of the Antitrust Guidelines on Abuse of Intellectual Property Right Was 

Finished 

The National Development and Reform Commission (“NDRC”) has drawn up the first draft of the 

“Antitrust Guidelines on Abuse of Intellectual Property Right” (“IPR Antitrust Guidelines”), after 

four months of drafting work, on October 22, and began seeking feedback from October 23.The 

IPR Antitrust Guidelines was predicted to be officially enacted in June of next year. Considering 

many high-tech companies are struggling to cope with the excessive lawsuits of patent trolls, the 

IPR Antitrust Guidelines will provide certain provisions and rules to restrict the excessive lawsuits. 

The enactment of the IPR Antitrust Guidelines will make the specific provisions on IPR abuse more 

concrete than before, further enhance the transparency of antitrust enforcement and improve the 

normalization of IPR antitrust enforcement. 

For details, please visit: 

http://www.vipzhuanli.com/news/rdzx/341.html 

 

中共中央、国务院关于推进价格机制改革的若干意见 

2015 年 10 月 15 日，《中共中央、国务院关于推进价格机制改革的若干意见》发布，其中有

以下七点与价格反垄断相关的内容，需要特别关注：第一，到 2020 年，科学、规范、透明的

价格监管制度和反垄断执法体系基本建立；第二，加强反垄断执法，逐步确立竞争政策的基

础性地位；第三，研究制定反垄断相关指南，完善市场竞争规则；第四，鼓励学术机构开展

价格与反垄断研究，加强国际交流合作，培养专门人才；第五，整合反垄断执法主体和力量，

相对集中执法权; 第六，依法公布处理决定，建立健全垄断案件线索收集机制，拓宽案件来

源渠道; 第七，促进经营者加强反垄断合规体系建设。 

详细信息： 

http://news.xinhuanet.com/info/2015-10/16/c_134718781.htm#rd 

 

Several Opinions of the Central Committee of CPC and the State Council on Promoting 

the Reform of Price Mechanism 

On October15, 2015, the State Council issued “Several Opinions of the Central Committee of CPC 

and the State Council on Promoting the Reform of Price Mechanism” (“Opinions”) on its website. 

There are seven aspects relating to the price antitrust in the Opinions: (i) establishing a scientific, 

http://www.vipzhuanli.com/news/rdzx/341.html
http://www.vipzhuanli.com/news/rdzx/341.html
http://news.xinhuanet.com/info/2015-10/16/c_134718781.htm#rd
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standard, transparent mechanism of price supervision and system of antitrust enforcement in 

2020; (ii) strengthening the antitrust enforcement and establishing the fundamental position of 

competition policy; (iii) enacting relevant antitrust guidelines and perfecting the rules of market 

competition; (iv) encouraging academic institution to develop antitrust research, improving 

international communication and cooperation and training professional personnel; (v) integrating 

the antitrust enforcers and powers and relatively concentrating the enforcement power of 

antitrust law; (vi) publishing the administrative decision pursuant to relevant laws and regulations, 

establishing and improving clue collection mechanism and broadening the case sources; (vii) 

promoting undertakings to improve the antitrust compliance system. 

For details, please visit:  

http://news.xinhuanet.com/info/2015-10/16/c_134718781.htm#rd 

 

国家发改委召开第二次汽车领域反垄断指南工作会议 

2015 年 10 月 9 日，国家发改委价格监督检查与反垄断局（“价监局”）就起草《汽车领域

反垄断指南》召开第二次工作会议。国家发改委价监局处长徐新宇透露，发改委将在 10 月底

拿出初稿，11 月初再次召开会议继续征求意见，预计于明年 6 月提交国务院反垄断委员会，

待指南出台后还会根据市场变化，阶段性发布增订版。本次会议主要讨论了基于《反垄断法》

第 15 条主张豁免纵向价格限制的具体情形，包括新车型推广期、老车型清库期、其他纵向价

格限制的具体情形举例等。 

详细信息： 

http://www.haokoo.com/buy/9159112.html 

 

NDRC Convened the Second Symposium on Antitrust Guidelines for Automobile 

Industry 

On October 9, the Price Supervision and Inspection and Anti-Monopoly Bureau (“PSIAMB”) under 

NDRC organized and convened the second symposium regarding the drafting of “Antitrust 

Guidelines for Automobile Industry” (“Automobile Antitrust Guidelines”). Mr. Xu Xinyu, the 

department chief of the PSIAMB, said that the NDRC will finish the first draft of the Automobile 

Antitrust Guidelines at the end of October and begin the consultation of the first daft from 

November. He also predicted that the Automobile Antitrust Guidelines will be submitted to the 

Anti-Monopoly Committee under the State Council in June of next year. The NDRC will publish 

amendments of the Automobile Antitrust Guidelines according to the market change. Attendees 

had a deep discussion concerning the exemption circumstances of vertical price limitation based 

on Article 15 of the Anti-Monopoly Law (“AML”), including: the introduction period of new vehicle 

model, the inventory clearance period of old vehicle model and other circumstances of vertical 

price limitation, etc. 

For details, please visit:  

http://www.haokoo.com/buy/9159112.html 

http://news.xinhuanet.com/info/2015-10/16/c_134718781.htm#rd
http://www.haokoo.com/buy/9159112.html
http://www.haokoo.com/buy/9159112.html
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执法机构 Authorities 

商务部反垄断局赴新西兰、澳大利亚开展反垄断工作交流 

2015年10月21日至28日，商务部反垄断局吴振国副局长率团赴新西兰、澳大利亚开展反垄断

工作交流。访新期间，吴振国副局长与新商业委员会副主席休·贝格女士就签署反垄断合作

谅解备忘录事宜进行磋商，并与新商业委员会相关部门负责人开展工作交流。访澳期间，吴

振国副局长与澳竞争与消费者委员会主席罗德•辛穆斯先生就反垄断合作备忘录项下的具体

案件合作机制进行磋商，并与澳大利亚竞争与消费者委员会举行工作会谈。 

详细信息： 

http://fldj.mofcom.gov.cn/article/xxfb/201511/20151101153659.shtml#rd 

 

Anti-Monopoly Bureau of MOFCOM Visit New Zealand and Australia for Antitrust Work 

Communication 

Mr. Wu Zhenguo, the Deputy Director General of the Anti-Monopoly Bureau under the Ministry of 

Commerce (“MOFCOM”), visited New Zealand and Australia during October 21 to October 28. Mr. 

Wu discussed with Ms. Hugh berg, the Deputy Chairwoman of the New Zealand Business Council 

(“NZBC”), concerning the signing of the antitrust memorandum of understanding. Mr. Wu also 

communicated with the department heads of the NZBC during his visit to New Zealand. In visiting 

Australia, Mr. Wu negotiated and discussed with Rod Sims, Chairman of Australian Competition 

and Consumer Commission (“ACCC”), concerning the case cooperative mechanism under the 

antitrust memorandum of understanding, and held a work meeting with the ACCC. 

For details, please visit: 

http://fldj.mofcom.gov.cn/article/xxfb/201511/20151101153659.shtml#rd 

 

国家发改委价监局与欧盟竞争总司共同举办中欧竞争周暨反价格垄断执法人员培训班 

2015年10月19日至20日，国家发改委价监局与欧盟竞争总司在上海联合举办了“中欧竞争周”

暨反价格垄断执法人员培训班。来自欧盟竞争总司、意大利竞争局、荷兰消费者及市场管理

局、英国竞争及市场管理局、法国竞争局的执法官员就卡特尔案件和解制度及承诺决定，电

子商务及在线平台领域的竞争分析介绍了欧盟及其成员国的相关经验和案例；价监局有关同

志介绍了反价格垄断执法过程中的有关作法。 

详细信息： 

http://jjs.ndrc.gov.cn/gzdt/201511/t20151106_757721.html 

 

PSIAMB and Competition Directorate-General of the European Commission Held 

China-EU Competition Week and Training Courses for Anti-Price Monopoly Enforcers 

The PSIAMB under NDRC and Competition Directorate-General of the European Commission (“DG 

Competition”),organized and held “China-EU Competition Week” and Training Courses for 

Anti-Price Monopoly Enforcers in Shanghai from October 19 to October 20.The enforcers, from DG 

Competition, Italian Competition Bureau, Dutch Consumer and Market Authority, UK Competition 

and Markets Authority and French Competition Bureau, introduced experience and cases on cartel 

settlement and commitment system, competition analysis of e-commerce and online platform. 

The enforcers from PSIAMB introduced anti-price monopoly enforcement practice in China. 

For details, please visit: 

http://fldj.mofcom.gov.cn/article/xxfb/201511/20151101153659.shtml#rd
http://fldj.mofcom.gov.cn/article/xxfb/201511/20151101153659.shtml#rd
http://jjs.ndrc.gov.cn/gzdt/201511/t20151106_757721.html
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http://jjs.ndrc.gov.cn/gzdt/201511/t20151106_757721.html 

 

三大执法机构参加第 10 次中欧竞争政策对话 

2015年10月15日，第10次中欧竞争政策对话在北京举行，对话由商务部反垄断局局长尚明和

欧委会竞争总司代理副总司长莫索共同主持，商务部反垄断局、发展改革委价格监督检查与

反垄断局、工商总局反垄断与反不正当竞争执法局相关负责人参加对话。双方回顾了上次竞

争政策对话以来的合作情况，就各自反垄断立法、执法和国际合作等情况，以及未来合作规

划等双方共同关心的问题交换了意见。对话后，尚明局长和莫索代理副总司长签署了《中国

商务部与欧盟竞争总司关于企业并购案件审查合作的实务指引》。 

详细信息： 

http://fldj.mofcom.gov.cn/article/xxfb/201510/20151001134527.shtml#rd 

 

The Three Enforcement Bodies Participated in the Dialogue of the 10th China-EU 

Competition Policy 

The 10th China-EU Competition Policy Dialogue (“Dialogue”) was held in Beijing on October 15. Mr. 

Shang Ming, Director General of the Anti-Monopoly Bureau under MOFCOM, and Mr. Mosso, 

acting Deputy Director General at the DG Competition, co-presided over the Dialogue. Enforcers 

from the three enforcement bodies, namely the Anti-Monopoly Bureau under MOFCOM, the 

PSIAMB under NDRC and the Anti-Monopoly and Anti-Unfair Competition Bureau under State 

Administration for Industry & Commerce (“SAIC”), participated in the Dialogue. Attendees 

conducted a retrospect on collaboration since the last competition policy dialogue, and exchanged 

opinions on issues of common interest such as antirust legislation, enforcement and international 

cooperation as well as future cooperation plan. “A Practical Guidelines on Review and Cooperation 

for M&A Cases between MOFCOM and the DG Competition” was signed by Mr. Shang Ming and Mr. 

Mosso after the Dialogue. 

For details, please visit: 

http://fldj.mofcom.gov.cn/article/xxfb/201510/20151001134527.shtml#rd 

 

国家发改委参加全球法商领袖论坛 

2015 年 10 月 13 日和 14 日，全球法商领袖(北京)论坛之第二届中美法律高峰论坛在京举行，

本届论坛旨在讨论中国美国贸易相关问题。发改委价监局法治工作处处长张正明介绍了中国

反价格垄断执法程序的规定，表示中国的反垄断调查并非“执法不透明、不公开”，调查程序

从立案到结案过程是很完整的，而且行政处罚会更加公开透明。张正明解释称，我国反垄断

执法程序相当严密，和国外的反垄断执法程序一样严格。 

详细信息： 

http://www.chinanews.com/m/fortune/2015/10-14/7569684.shtml#rd 

 

NDRC Participated in the Global General Counsels and Business Leaders Forum 

The 2nd China American Legal Forum of the Global General Counsels and Business Leaders Forum 

was held in Beijing on October 13 and 14. The trade related issues between China and America 

had been discussed in this forum. Mr. Zhang Zhengming, head of the legal work department of 

PSIAMB, introduced the relevant provisions and rules of Chinese anti-price monopoly enforcement 

procedure, and said that the investigation procedures, including opening and closing of cases, are 

complete and the administrative penalty will become more and more transparent. Mr. Zhang 

http://jjs.ndrc.gov.cn/gzdt/201511/t20151106_757721.html
http://fldj.mofcom.gov.cn/article/xxfb/201510/20151001134527.shtml#rd
http://fldj.mofcom.gov.cn/article/xxfb/201510/20151001134527.shtml#rd
http://www.chinanews.com/m/fortune/2015/10-14/7569684.shtml#rd
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explained that the antitrust enforcement procedure in China is as strict as in the foreign countries. 

For details, please visit: 

http://www.chinanews.com/m/fortune/2015/10-14/7569684.shtml#rd 

 

国家发改委与日本公平交易委员会签署反垄断合作谅解备忘录 

2015 年 10 月 13 日上午，国家发改委胡祖才副主任会见了日本公平交易委员会杉本和行委员

长一行。双方分别介绍了两国反垄断执法进展，并共同回顾了在竞争政策及反垄断执法领域

建立的良好合作关系。双方一致同意，将以签署备忘录为契机，建立机制化合作，进一步深

化反垄断各方面的合作。会后，双方签署了《中华人民共和国国家发展和改革委员会与日本

公平交易委员会关于开展反垄断合作的谅解备忘录》。按照备忘录框架安排，双方每年至少安

排一次会议，对共同关心的议题进行探讨交流。 

详细信息： 

http://www.sdpc.gov.cn/fzgggz/jgjdyfld/jjszhdt/201510/t20151013_754531.html#rd 

 

NDRC Signed the Antitrust Memorandum of Understanding with JFTC 

On October 13, Mr. Hu Zucai, Vice Minister of NDRC, met with Mr. Kazuyuki Sugimoto, Director 

General of Japan Fair Trade Commission (JFTC). They introduced the respective progress 

concerning antitrust law enforcement and reviewed the past competition policy and cooperation 

relationships. Both parties consented to build and further deepen their antitrust cooperation. The 

NDRC and JFTC signed “An Antitrust Cooperation Memorandum of Understanding between the 

NDRC and the JFTC” after their meeting. Pursuant to the MOU’s frame arrangement, the NDRC and 

the JFTC will hold at least one conference each year and communicated with each other regarding 

their concerned antitrust issues in the conference. 

For details, please visit:  

http://www.sdpc.gov.cn/fzgggz/jgjdyfld/jjszhdt/201510/t20151013_754531.html#rd 

行政调查 Public Enforcement 

国家发改委：今年以来已实施反垄断经济制裁 66.05 亿元 

2015 年 10 月 15 日上午，国家发改委召开新闻发布会，发布宏观经济运行数据并回应热点问

题，国家发改委秘书长李朴民出席发布会，并就反垄断工作回答了记者的相关提问。李朴民

表示，价格反垄断工作是国家发改委的一项重要职能。2015 年以来，国家发改委反垄断工作

取得了积极的进展，有力地维护了公平竞争的市场环境，保障了消费者的合法权益。今年以

来，国家发改委和省级价格主管部门查处经营者垄断案件 10 起，实施经济制裁 66.05 亿元。

同时，公布了 3 起行政机关违反《反垄断法》，滥用行政权力排除限制竞争的案件。 

详细信息： 

http://www.china.com.cn/zhibo/2015-10/15/content_36809100.htm?show=t#rd 

 

NDRC has imposed RMB 6.605 billion economic sanction in 2015 

NDRC convened a press conference on October 15 to publish the macroeconomic operation data 

and respond to the hot issues. The Secretary General of the NDRC Mr. Li Pumin attended the press 

conference and answered relevant questions on antitrust work. Mr. Li said that anti-price 

monopoly is one of important functions of the NDRC. The work achievement the NDRC made to 

http://www.chinanews.com/m/fortune/2015/10-14/7569684.shtml#rd
http://www.sdpc.gov.cn/fzgggz/jgjdyfld/jjszhdt/201510/t20151013_754531.html#rd
http://www.sdpc.gov.cn/fzgggz/jgjdyfld/jjszhdt/201510/t20151013_754531.html#rd
http://www.china.com.cn/zhibo/2015-10/15/content_36809100.htm?show=t#rd
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date in 2015 has effectively safeguarded the fair competition of market environment and 

protected the legitimate interest of consumers. The NDRC, together with the provincial price 

supervision bureaus, has investigated 10 antitrust cases and sanctioned RMB 6.605 billion in this 

year. Meanwhile, 3 cases for abuse of administrative power to eliminate and restrict competition 

were investigated and published. 

For details, please visit: 

http://www.china.com.cn/zhibo/2015-10/15/content_36809100.htm?show=t#rd 

经营者集中 Merger Control  

商务部：2015 年前 9 个月经营者集中反垄断案件申报数大增 

10 月 21 日，商务部召开例行新闻发布会，商务部新闻发言人沈丹阳表示，今年前 9 个月，

商务部收到经营者集中反垄断案件申报数、立案数和审结数都是大幅度增长。其中，今年前

9 个月，收到的案件申报是 244 件，同比增长了 43.5%；立案 247 件，同比增长了 49.7%；审

结 236 件，同比增长 42.2%。 

详细信息： 

http://www.chinanews.com/m/cj/2015/10-20/7579001.shtml#rd?sukey=fc78a68049a14bb2ae72f

89b7cc7e7e3fba6ebe3d52e15bdb83992b84795a1b1c1e0d4a7168f71136630e022b7e4729a  

 

MOFCOM: Notification of Concentration Explodes in the first 9 months of 2015 

On October 21, MOFCOM held routine news conference. Mr. Shen Danyang, the spokesman of 

MOFCOM said that, the amount of notification of concentration, as well as cases filed and closed 

exploded in the first 9 months of 2015. There are 244 notifications of concentration, which is up 

43.5% over last year; 247 filed cases, which is up 49.7% over last year; and 236 closed cases, which 

is up 42.2% over last year.  

For details, please visit: 

http://www.chinanews.com/m/cj/2015/10-20/7579001.shtml#rd?sukey=fc78a68049a14bb2ae72f

89b7cc7e7e3fba6ebe3d52e15bdb83992b84795a1b1c1e0d4a7168f71136630e022b7e4729a 

 

商务部附条件批准诺基亚收购阿尔卡特朗讯 

10 月 19 日，商务部发布 2015 年第 44 号公告，附条件批准诺基亚收购阿尔卡特朗讯。所附

条件要求诺基亚在未来遵守 FRAND 原则，并接受商务部的监督。 

详细信息： 

http://fldj.mofcom.gov.cn/article/ztxx/201510/20151001139743.shtml#rd?sukey=fc78a68049a14b

b2830337ef1e073d6b9164516511b27818f68b094bba33b207299d2c8b942bdbbf2907f9333b5755

86  

 

MOFCOM Approves Acquisition of Alcatel-Lucent by Nokia subject to Conditions 

On October 19, MOFCOM issued No.44 Announcement of 2015, in which MOFCOM approves the 

acquisition of Alcatel-Lucent by Nokia subject to conditions. Nokia is required to abide by FRAND 

terms in the future and accept MOFCOM’s supervision as well.  

For details, please visit: 

http://fldj.mofcom.gov.cn/article/ztxx/201510/20151001139743.shtml#rd?sukey=fc78a68049a14b

http://www.china.com.cn/zhibo/2015-10/15/content_36809100.htm?show=t#rd
http://www.chinanews.com/m/cj/2015/10-20/7579001.shtml#rd?sukey=fc78a68049a14bb2ae72f89b7cc7e7e3fba6ebe3d52e15bdb83992b84795a1b1c1e0d4a7168f71136630e022b7e4729a
http://www.chinanews.com/m/cj/2015/10-20/7579001.shtml#rd?sukey=fc78a68049a14bb2ae72f89b7cc7e7e3fba6ebe3d52e15bdb83992b84795a1b1c1e0d4a7168f71136630e022b7e4729a
http://www.chinanews.com/m/cj/2015/10-20/7579001.shtml#rd?sukey=fc78a68049a14bb2ae72f89b7cc7e7e3fba6ebe3d52e15bdb83992b84795a1b1c1e0d4a7168f71136630e022b7e4729a
http://www.chinanews.com/m/cj/2015/10-20/7579001.shtml#rd?sukey=fc78a68049a14bb2ae72f89b7cc7e7e3fba6ebe3d52e15bdb83992b84795a1b1c1e0d4a7168f71136630e022b7e4729a
http://fldj.mofcom.gov.cn/article/ztxx/201510/20151001139743.shtml#rd?sukey=fc78a68049a14bb2830337ef1e073d6b9164516511b27818f68b094bba33b207299d2c8b942bdbbf2907f9333b575586
http://fldj.mofcom.gov.cn/article/ztxx/201510/20151001139743.shtml#rd?sukey=fc78a68049a14bb2830337ef1e073d6b9164516511b27818f68b094bba33b207299d2c8b942bdbbf2907f9333b575586
http://fldj.mofcom.gov.cn/article/ztxx/201510/20151001139743.shtml#rd?sukey=fc78a68049a14bb2830337ef1e073d6b9164516511b27818f68b094bba33b207299d2c8b942bdbbf2907f9333b575586
http://fldj.mofcom.gov.cn/article/ztxx/201510/20151001139743.shtml#rd?sukey=fc78a68049a14bb2830337ef1e073d6b9164516511b27818f68b094bba33b207299d2c8b942bdbbf2907f9333b575586
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b2830337ef1e073d6b9164516511b27818f68b094bba33b207299d2c8b942bdbbf2907f9333b5755
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商务部发布关于变更希捷科技公司收购三星电子有限公司硬盘驱动器业务经营者集中限制性

条件的公告 

10 月 19 日，商务部就希捷科技关于解除 2011 年第 90 号公告附加的限制性条件的申请发布

了 2015 年第 43 号公告，同意变更 2011 年第 90 号公告所附限制性条件。 

详细信息： 

http://fldj.mofcom.gov.cn/article/ztxx/201510/20151001144105.shtml     

 

MOFCOM Issues Announcement Concerning Modification of Conditions on Acquisition 

of Samsung by Seagate on Hard Disk Drive Businesses 

On October 19, MOFCOM issued No.43 Announcement of 2015 on request of Seagate’s application 

on lifting of conditions ordered in No.90 Announcement of 2011. MOFCOM agrees to modify the 

conditions ordered in No.90 Announcement of 2011. 

For details, please visit: 

http://fldj.mofcom.gov.cn/article/ztxx/201510/20151001144105.shtml 

 

商务部发布关于变更西部数据收购日立存储经营者集中限制性条件的公告 

10 月 19 日，商务部就西部数据关于解除 2012 年第 9 号公告附加的限制性条件的申请发布了

2015 年第 41 号公告，同意变更 2012 年第 9 号公告所附限制性条件。 

详细信息： 

http://www.mofcom.gov.cn/article/b/c/201510/20151001139045.shtml#rd  

 

MOFCOM Issues Announcement Concerning Modification of Conditions on Acquisition 

of Hitachi GST by Western Digital 

On October 19, MOFCOM issued No.41 Announcement of 2015 on request of Western Digital’s 

application on lifting of conditions ordered in No.9 Announcement of 2012. MOFCOM agrees to 

modify the conditions ordered in No.9 Announcement of 2012. 

For details, please visit: 

http://www.mofcom.gov.cn/article/b/c/201510/20151001139045.shtml#rd 

 

商务部公布 2015 年第三季度无条件批准的经营者集中案件 

10 月 9 日，商务部在其网站上公布了 2015 年第三季度无条件批准的经营者集中案件的列表，

总计 79 起。公布案件中包含多起引起广泛关注的交易，包括 7 月 6 日通过的通用电气公司收

购阿尔斯通的电力和电网业务案；8 月 19 日通过的株式会社日立制作所收购意大利芬梅卡尼

卡股份有限公司铁路业务案；以及 9 月 30 日通过的三菱化学株式会社和旭化成化学株式会社

新设合营企业案等。 

详细信息： 

http://fldj.mofcom.gov.cn/article/zcfb/201510/20151001128985.shtml#rd?sukey=fc78a68049a14

bb227dd515f07319c36d265828c08391d76e3548fbb9c810e9d9bc9a6c8bfd2f62e5f91fde4bb5d35

71 

 

http://fldj.mofcom.gov.cn/article/ztxx/201510/20151001139743.shtml#rd?sukey=fc78a68049a14bb2830337ef1e073d6b9164516511b27818f68b094bba33b207299d2c8b942bdbbf2907f9333b575586
http://fldj.mofcom.gov.cn/article/ztxx/201510/20151001139743.shtml#rd?sukey=fc78a68049a14bb2830337ef1e073d6b9164516511b27818f68b094bba33b207299d2c8b942bdbbf2907f9333b575586
http://fldj.mofcom.gov.cn/article/ztxx/201510/20151001144105.shtml
http://fldj.mofcom.gov.cn/article/ztxx/201510/20151001144105.shtml
http://www.mofcom.gov.cn/article/b/c/201510/20151001139045.shtml#rd
http://www.mofcom.gov.cn/article/b/c/201510/20151001139045.shtml#rd
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MOFCOM Issues Unconditionally Cleared Cases in the 3rd Quarter of 2015 

On October 9, MOFCOM issued unconditionally cleared mergers and acquisitions in the third 

quarter of 2015, which includes 79 cases in total. Among deals cleared are some high-profile 

transactions, including General Electric’s acquisition of Alstom’s power businesses, which was 

cleared on 6 July; Hitachi’s purchase of the rail business of Italian aerospace and defence company 

Finmeccanica, which was cleared on 19 August; and Mitsubishi Chemical and Asahi Kasei’s 

proposed joint venture in Japan, which was given the green light on 30 September etc. 

For details, please visit:  

http://fldj.mofcom.gov.cn/article/zcfb/201510/20151001128985.shtml#rd?sukey=fc78a68049a14bb227dd515f0

7319c36d265828c08391d76e3548fbb9c810e9d9bc9a6c8bfd2f62e5f91fde4bb5d3571  

学术动向 Academia 

第四届中国竞争政策论坛暨知识产权与反垄断国际研讨会在北京举行 

10 月 22 日和 23 日，国务院反垄断委员会专家咨询组主办的“第四届‘中国竞争政策论坛’

暨知识产权与反垄断国际研讨会”在北京举行。本届论坛和研讨会邀请了近 40 位来自国内外

反垄断学术界和实务届的知名专家莅临会议，以反垄断法在知识产权领域的适用为主题进行

了深入探讨。 

详细信息： 

http://mp.weixin.qq.com/s?__biz=MzA3NTMwMTkxNA==&mid=400257891&idx=2&sn=994d9f86

b0ffed9896d732afda3f9a90#rd 

 

The Fourth “China Competition Policy Forum” and the International Symposium on 

Intellectual Property and Antitrust Held in Beijing 

On October 22 and 23, the fourth “China Competition Policy Forum” and the International 

symposium on intellectual property and antitrust hosted by expert advisory group of the State 

Council Anti-Monopoly Committee was held in Beijing. Nearly 40 well-known experts on 

anti-monopoly in academic and practice at home and abroad attended the forum and deeply 

discussed the application of the AML in intellectual property area. 

For details, please visit: 

http://mp.weixin.qq.com/s?__biz=MzA3NTMwMTkxNA==&mid=400257891&idx=2&sn=994d9f86

b0ffed9896d732afda3f9a90#rd 

团队动态 Dacheng Team 

大成反垄断团队出席“全球竞争评论”香港会议并就反垄断调查分享经验 

10 月 30 日，全球竞争评论在香港举行会议，聚焦中国反垄断。本次会议的议题包括了合并

控制中的热点话题、科技领域的市场支配地位滥用、反垄断调查、外商投资审查等方面。大

成反垄断团队邓志松律师和何元杰律师应邀出席会议，邓志松律师并就反垄断调查相关问题

进行了主题发言。 

 

http://fldj.mofcom.gov.cn/article/zcfb/201510/20151001128985.shtml#rd?sukey=fc78a68049a14bb227dd515f07319c36d265828c08391d76e3548fbb9c810e9d9bc9a6c8bfd2f62e5f91fde4bb5d3571
http://fldj.mofcom.gov.cn/article/zcfb/201510/20151001128985.shtml#rd?sukey=fc78a68049a14bb227dd515f07319c36d265828c08391d76e3548fbb9c810e9d9bc9a6c8bfd2f62e5f91fde4bb5d3571
http://mp.weixin.qq.com/s?__biz=MzA3NTMwMTkxNA==&mid=400257891&idx=2&sn=994d9f86b0ffed9896d732afda3f9a90#rd
http://mp.weixin.qq.com/s?__biz=MzA3NTMwMTkxNA==&mid=400257891&idx=2&sn=994d9f86b0ffed9896d732afda3f9a90#rd
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Dacheng Antitrust Team Share Opinions on Antitrust Investigation in the Seminar Held 

by “Global Competition Review” in Hong Kong 

On October 30, a seminar hosted by Global Competition Review was held in Hong Kong, focusing 

on antitrust in China. The topics of this seminar included hotpots in merger control, abuse of 

dominant market position in science and technology field, antitrust investigation and foreign 

investment review. Jet Deng and Yuanjie He of Dacheng Antitrust Team were invited to attend the 

seminar where Jet gave a keynote speech on antitrust investigation.  

 

邓志松律师、戴健民律师出席全球法商领袖论坛并就信息保护以及反垄断问题分享经验 

10 月 13 日，由中国国际法律文化交流中心主办的全球法商领袖论坛在北京东方君悦大酒店

召开。本次论坛为期两天，议题涵盖了国内外最前沿、最热点的法律问题。大成反垄断团队

邓志松律师和戴健民律师应邀出席了论坛，并就信息保护及反垄断问题分享了经验。 

 

Jet Deng and Ken Dai Share Opinions on Antitrust and Information Protection in “Global 

General Counsels and Business Leaders Forum”  

On October 13, the “Global General Counsels and Business Leaders Forum” hosted by China 

International Legal Affairs and Cultural Exchange Center was held in Grand Hyatt Hotel in Beijing. 

The forum lasted for 2 days, covering the most cutting-edge and popular legal topics at home and 

abroad. Jet Deng and Ken Dai were invited to attend the forum where they shared opinions on 

antitrust and information protection.  


